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PROJEKT 

 

 

 

 

 

RADA GMINY GNIEZNO 

 

Protokół nr LXXV/2024 
 

z LXXV sesji Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w dniu 25 kwietnia 2024 r.                                   

w sali obrad Urzędu Gminy Gniezno. 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji wzięło udział 14 Radnych. Nieobecny Radny Jakub Fryza.  

 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Wójt Gminy Gniezno – Maria Suplicka, 

2. Skarbnik Gminy Gniezno – Lidia Lebizon, 

3. Sekretarz Gminy Gniezno – Hanna  Wrzaskowska, 

4. Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Robert Błoch, 

5. Pracownik Referatu Gospodarki i Rozwoju – Inspektor Sławomir Gabryszak, 

6. Kierownik Referatu Podatków i Opłat Lokalnych – Adam Galus, 

7. Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gnieźnie – Mariusz Jopa, 

8. Mecenas – Justyna Nowak. 
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Porządek obrad LXXV sesji Rady Gminy Gniezno: 
1. Otwarcie LXXV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołów z LXXIII i LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno. 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z 
realizacji uchwał. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmieniająca uchwałę nr XLIX/394/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 28 kwietnia 
2022 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu 
Gminy Gniezno na dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych 
i budynkach mieszkalnych jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa jakości 
powietrza na terenie Gminy Gniezno”, 

b) nadania nazwy osiedla we wsi Strzyżewo Kościelne,   

c) zmiany planu pracy Rady Gminy Gniezno na 2024 r.  

6.  Informacja o interpelacjach i zapytaniach Radnych. 

7.  Zapytania i wolne głosy. 

8. Podsumowanie działalności Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w latach 2018-2024. 

9. Zakończenie obrad LXXV sesji Rady Gminy Gniezno. 
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Przebieg LXXV sesji Rady Gminy Gniezno w dniu 25 kwietnia 2024 r. 

 

1. Otwarcie LXXV sesji Rady Gminy Gniezno i przyjęcie porządku obrad 

 

Obrady LXXV sesji Rady Gminy Gniezno rozpoczęto o godz. 13.05. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Otwieram LXXV sesję Rady Gminy Gniezno. Sesja została zwołana 

na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – Dz. U. z 2023                     

poz. 40. Witam serdecznie Wójta Gminy Gniezno Panią Marię Suplicką. Witam Panie i Panów Radnych 

Gminy Gniezno. Witam serdecznie, w szczególny sposób, Radnych elektów, którzy uzyskali mandat                     

w tych wyborach, są na sali i zasiądą po weekendzie majowym w wyznaczonych dla nich miejscach. 

Witam serdecznie pracowników Urzędu Gminy Gniezno, Sołtysów oraz wszystkie osoby, które 

obserwują transmisję LXXV sesji Rady Gminy Gniezno. 

Szanowni Państwo, po sprawdzeniu listy obecności stwierdzam, że na sali obecnych jest 14 Radnych. 

Nieobecny jest Radny Jakub Fryza. Na sali jest obecnych 14 Radnych, czyli mamy zachowane quorum               

i uchwały podejmowane będą w sposób prawidłowy. Jeżeli ilość Radnych będzie ulegała zmianie to 

będę o tym Państwa na bieżąco informował. Liczba osób zalogowanych jest tożsama z listą obecności.  

Szanowni Państwo, porządek obrad Państwo otrzymali w dniu zwołania sesji i jest on wszystkim 

Państwu Radnym znany. Czy ktoś z Państwa Radnych, czy może Pani Wójt składa wniosek o zmianę 

porządku obrad? Przypomnę, że zgodnie z art. 20 ust. 4 ustawy o samorządzie gminnym, Rada Gminy 

może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością ustawowego składu Rady. Większość 

bezwzględna jest osiągnięta, gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest większa od sumy 

głosów przeciw i wstrzymujących się, czyli aby wniosek został przyjęty, liczba osób popierających                    

go musi stanowić więcej niż 50% wszystkich głosów. Nie mam zgłoszeń, w takim razie uznaję,                       

że będziemy pracować w porządku, który Państwo otrzymali w dniu zwołania sesji.  

Czy do punktu 1 Państwo Radni mają zapytania? Nie widzę, w takim razie zamykam punkt                                            

1 i przechodzimy do punktu 2 – Przyjęcie protokołów z LXXIII i LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno. 

 

2. Przyjęcie protokołów z LXXIII i LXXIV sesji Rady Gminy Gniezno 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Protokół z sesji LXXIII został umieszczony zwyczajowo na stronie 

internetowej. Nikt z Państwa Radnych nie wniósł uwag. Jeżeli Państwo Radni nie mają uwag w tym 

momencie to uznaję, że protokół umieszczony będzie obowiązywał w treści jak na stronie 

internetowej.  

Protokół z sesji LXXIV, czyli z sesji ostatniej, która się odbyła w miesiącu marcu, również został                                

na stronie opublikowany i nikt nie wniósł uwag. Jeżeli teraz Państwo Radni nie mają uwag do projektu 

to uznaję, że on jest protokołem obowiązującym. Protokół z tej sesji będzie przyjmowała już Rada                          

IX kadencji. 

Szanowni Państwo, zamykam punkt 2 i przechodzimy do punktu 3 – Sprawozdanie Wójta Gminy 

Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji uchwał. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Gniezno z pracy w okresie międzysesyjnym, w tym z realizacji 
uchwał 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Oddaję głos Wójtowi Gminy Gniezno Pani Marii Suplickiej.  

 

- Wójt Maria Suplicka: Szanowni Państwo, przedstawiam sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym.  
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Referat Gospodarki i Rozwoju: 

W inwestycjach, które są realizowane w trakcie to prace nad przebudową drogi gminnej w Jankowie 

Dolnym do Wierzbiczan - realizowany jest etap II.  

Zakończono przebudowę drogi gminnej we wsi Łabiszynek – odbiór w najbliższych dniach.  

Zakończono budowę drogi na ul. Pomina i ul. Kłopotowskiego w Goślinowie – odbiór w najbliższych 

dniach.  

W trakcie są prace związane z budową drogi na os. Kwiatowym w Modliszewie. Rozpoczęto prace 

związane z budową sieci wodociągowej i sieci kanalizacyjnej we wsi Jankówko. 

Trwają prace związane z równaniem dróg, wraz z wysypywaniem kruszywa drogowego w razie takiej 

potrzeby. Trwają również remonty cząstkowe nawierzchni bitumicznych na terenie całej gminy. 

W zamówieniach publicznych mamy podpisaną umowę na budowę boiska wielofunkcyjnego                                

wraz z zadaszeniem przy SP w Goślinowie, w formule zaprojektuj-wybuduj. Jest to projekt 

dofinansowany z budżetu państwa w ramach Programu Olimpia – Program budowy przyszkolnych                     

hal sportowych na 100-lecie pierwszych występów reprezentacji Polski na Igrzyskach Olimpijskich. 

Wykonawcą jest Łukasz Staszczak Stanko Construction Warszawa. Termin zakończenia realizacji                     

tego projektu jest w umowie wskazany na 17 grudnia.  

Ogłoszono postępowanie na budowę sieci wodociągowej w m. Osiniec. Termin składania ofert mija                      

7 maja.  

Gmina Gniezno znalazła się na 2. miejscu w Powiecie Gnieźnieńskim pod względem uzyskanych 

dofinansowań na dotacje dla mieszkańców z programu Czyste Powietrze. Dotychczasowa kwota 

dofinansowań to ponad 3.000.000,00 zł na 370 złożonych wniosków. Zestawienie takie jest 

przygotowywane co kwartał, a program Czyste Powietrze realizujemy od 2018 r. 

Powstała Izba Pamięci Powstania Wielkopolskiego przy SP w Zdziechowie. Udało się to dzięki 

zaangażowaniu wielu osób: pani Dyrektor Lidii Pietrzak, która przygotowała wniosek o dofinansowanie 

wspólnie z pracownikami urzędu i korzystając jednocześnie z wiedzy i pomysłu pana Pawła 

Noskiewicza. Odpowiedzialność za realizację projektu wzięła pani Marzenna Kubiak Dyrektor SP                           

w Zdziechowie wraz z Pawłem Noskiewiczem, który przygotował koncepcję historyczną z eksponatami. 

Wszystkim serdecznie dziękuję za istotny wkład w utworzenie pięknego miejsca pamięci Powstania 

Wielkopolskiego. W Izbie Pamięci znalazły się oryginalne pamiątki i dokumenty związane z Powstaniem 

Wielkopolskim, elementy wyposażenia, umundurowania powstańców oraz żołnierzy. Spora część 

eksponatów to pamiątki z bitwy pod Zdziechową. Ciekawostką jest sporych rozmiarów replika 

samolotu Fokker D.VII. Jednym z najcenniejszych historycznie eksponatów jest oryginalny orzeł                                

z drzewca sztandarowego Towarzystwa Powstańców i Wojaków z 1926 r. Znalazła się tam również 

replika tego sztandaru, która została wykonana w minionym roku. Oryginalny sztandar natomiast 

znajduje się w zbiorach Muzeum Pierwszych Piastów na Lednicy. Projekt Izby otrzymał dofinansowanie 

na realizację Izby Pamięci Powstania Wielkopolskiego z Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Wielkopolskiego w kwocie ponad 51.000,00 zł, a koszt całości projektu wyniósł ponad 80.000,00 zł. 

Serdecznie dziękuję również Lokalnej Grupie Działania Trakt Piastów za wsparcie i pomoc w uzyskaniu 

dofinansowania.  

Wraz z całym zarządem Stowarzyszenia ZIT Gniezno została uchwalona Strategia Rozwoju Lokalnego 

Obszaru Funkcjonalnego Miasta Gniezna do roku 2030. To bardzo ważny dokument dla wszystkich 

gmin będących członkami ZIT. Dzięki niemu możemy starać się o uzyskanie środków z UE. Pozyskane 

dofinansowanie pozwoli na wdrożenie usług, poprawę warunków retencjonowania wody oraz budowę 

ścieżki rowerowej. 

W Referacie Podatków i Opłat Lokalnych trwa praca bieżąca. Prowadzone są postępowania w zakresie 

wymiaru, korekty lub zmiany z tytułu podatku od nieruchomości, rolnego oraz leśnego dla osób 

fizycznych. Przyznano dwie ulgi inwestycyjne w podatku rolnym. Pozostałe zadania są realizowane                    

na bieżąco.  
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W Referacie Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Spraw Lokalnych trwa wiosenna akcja sprzątania sołectw 

na terenie Gminy Gniezno. Trwają też kontrole nieruchomości wyposażonych w zbiorniki 

bezodpływowe i przydomowe oczyszczalnie ścieków na terenie Gminy Gniezno. Poza tym, prowadzone 

są bieżące działania związane z zagospodarowaniem odpadami komunalnymi na terenie Gminy 

Gniezno. 

Sprawozdanie z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym w okresie międzysesyjnym: 

- uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 i zmieniająca uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gniezno na lata 2024-2038 – w realizacji; 

- w sprawie powierzenia Miastu Gniezno przez Gminę Gniezno zadania publicznego w zakresie 

realizacji obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym psom wyłapywanym na terenie Gminy Gniezno 

w 2024 roku – w realizacji; 

- w sprawie uchwalenia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Gniezno w 2024 roku – w realizacji; 

- w sprawie skorzystania z zaproszenia do nieodpłatnego przekazania nieruchomości położonej we wsi 

Osiniec, przez jej współwłaścicieli na rzecz Gminy Gniezno – w realizacji; 

- w sprawie nadania nazwy osiedla we wsi Kalina – zrealizowana; 

- w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także 

trybu ich pobierania – w realizacji; 

- w sprawie realizacji programu "Opieka wytchnieniowa" - dla jednostek Samorządu Terytorialnego - 

edycja 2024 – w realizacji; 

- w sprawie realizacji programu "Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością" - dla jednostek 

Samorządu Terytorialnego - edycja 2024 – w realizacji; 

- w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Gniezno w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 

– w realizacji. 

Drodzy Państwo, dziś uczestniczymy w ostatniej LXXV sesji Rady Gminy Gniezno mijającej kadencji.                    

Na każdej sesji Rady przedstawiałam sprawozdanie z realizacji zadań w okresie międzysesyjnym.  

Każdego roku prezentowałam Raport o Stanie Gminy. Odpowiadałam na pytania Radnych oraz na tezy, 

które bywały nieobiektywne. Oczekiwałam dyskusji w ważnych sprawach gminy.  

Kończącą się kadencję uznaję za wyjątkową. W Gminie Gniezno dokonało się wiele pozytywnych zmian. 

Wyprzedziliśmy inne samorządy w rozwoju w różnych obszarach. Przyjęliśmy ważne kierunki i strategie 

na kolejne lata. Musieliśmy także sprostać nieprzewidywalnym wyzwaniom, takim jak skutki pandemii 

czy wojny w Ukrainie, trudna sytuacja społeczno-gospodarcza, rosnąca inflacja. Mimo to udało                              

się dokonać bardzo wiele. Kończymy kadencję z nowym modelem organizacji publicznego transportu 

zbiorowego, z podpisanymi umowami na wiele zadań inwestycyjnych, jak budowa klubu dziecięcego, 

budowa nowej hali sportowej. W ostatnich latach zapoczątkowaliśmy działania na rzecz seniorów 

gminy – grupy mieszkańców, która była wykluczona w przeszłości. Mijająca kadencja to powstanie 

pierwszego gminnego żłobka. Zaczynał działalność z zapełnioną listą miejsc i kończy tą kadencję                           

w pełnym naborze.  

W latach 2019-2024 zrealizowaliśmy wiele inwestycji na terenie całej gminy. Wydatkowaliśmy fundusz 

sołecki prawie w 100% każdego roku. Zmieniliśmy warunki do życia wielu mieszkańcom i budowaliśmy 

więzi społeczne. Pozyskaliśmy ponad 40.000.000,00 zł do budżetu gminy na realizację wielu ciekawych 

projektów. Podnieśliśmy jakość edukacji poprzez organizację zajęć pozalekcyjnych oraz budowę                             

i modernizację obiektów oświatowych. Wybudowaliśmy kilkadziesiąt kilometrów dróg i chodników. 

Poprawiliśmy jakość usług w urzędzie. Zapewniliśmy dzieciom i młodzieży dostęp do opieki 

stomatologicznej. Docieraliśmy z ofertą kulturalną do mieszkańców wielu sołectw.  

Dziękuję Radnym, Sołtysom, Kierownikom jednostek organizacyjnych oraz ich pracownikom.  
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Dziękuję pracownikom Urzędu Gminy, druhnom i druhom gminnych jednostek OSP, Kołom Gospodyń 

Wiejskich. Dziękuję za lata owocnej i wytężonej pracy na rzecz mieszkańców Gminy Gniezno.  

Dziękuję wszystkim osobom dobrej woli, którzy wspierali mnie od początku pełnienia funkcji Wójta; 

wszystkim, którzy dali przekonać się do moich pomysłów i którzy uwierzyli, że można.  

Bardzo się cieszę, że trud naszej pracy został doceniony przez mieszkańców w przeprowadzonych 

wyborach samorządowych. Wybór mieszkańców jest gwarancją kontynuacji pozytywnego rozwoju 

naszej gminy. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za sprawozdanie i za podsumowanie. Szanowni Państwo, 

otwieram dyskusję nad sprawozdaniem. Proszę bardzo, udzielam głosu – Pani Radna Maria 

Brykczyńska. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Pani Wójt, ja chciałam się zapytać – chodzi o wyrównywanie dróg. 

W Lubochni jest fatalna sytuacja. Ponad miesiąc temu zgłaszałam, cały czas z Inspektorem jestem                       

w kontakcie. Teraz mam powiedziane, że po weekendzie majowym, ale firma, która wygrała przetarg 

podobno nie do końca się sprawdza. Chciałabym wiedzieć, bo mieszkańcy też przysłuchują się sesji. 

Kiedy tak naprawdę będą wyrównane wszystkie drogi w Lubochni? Tak było to zapowiedziane. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Proces wyrównywania dróg trwa. Zrozumiałam, że Pani zgłaszała miesiąc temu. 

Czy od tamtego czasu nic się nie wydarzyło? 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Nie, jestem cały czas w kontakcie z Inspektorem i cały czas jest ten termin 

przesuwany. 

 

- Wójt Maria Suplicka: Ja poproszę Kierownika, żeby uściślił informację w zakresie wyrównywania. 

 

- Kierownik Robert Błoch: Dzień dobry Państwu. Jeżeli chodzi o wyrównywanie dróg to zdajecie sobie 

Państwo sprawę jakim obszarem dysponujemy i jak np. warunki pogodowe wpływają na terminy 

realizacji tej usługi. Nawet jeżeli Pani zgłaszała to miesiąc temu i jakieś terminy były podane to pogoda 

w ostatnim czasie była bardziej zimowo-jesienna niż wiosenna, więc te prace też z automatu                                    

się przesuwają. Jeżeli są duże opady i na tych drogach gruntowych zalega duża ilość wody, a w ostatnim 

czasie nad ranem były miejscami dosyć duże przymrozki to nawet jeżeli było zaplanowane, że dana 

wieś będzie równana np. cały poprzedni tydzień to jeżeli kilka dni z rzędu firma nie pracowała                                 

ze względu na takie a nie inne warunki pogodowe, automatycznie te prace i ich terminy przesuwają 

się. Myślę, że w maju, jeżeli pogoda pozwoli, a z tego co patrzyliśmy na prognozę to końcówka długiego 

weekendu majowego ma być znowu deszczowa, więc jeżeli po tym długim weekendzie majowym 

pogoda pozwoli i duża ilość wody nie będzie zalegała na tych drogach to myślę, że w maju                                         

na tej Lubochni na pewno się pojawimy. 

 

- Radna Maria Brykczyńska: Dziękuję bardzo. Słyszałam, że w innych miejscach jest wyrównywana                         

ta droga i jakoś nie mogą dojechać do Lubochni, ale trzymam za słowo. Dziękuję.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo Panie Kierowniku. Czy Państwo Radni jeszcze                      

do sprawozdania? Nie mam zgłoszeń, w takim razie dziękuję Pani Wójt za sprawozdanie. 

Zamykamy, drodzy Państwo, punkt 3 i przechodzimy do punktu 4 – Informacja Przewodniczącego Rady 

Gminy Gniezno o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
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4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o  działaniach  podejmowanych  w  okresie 
międzysesyjnym 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Informację przedstawi Przewodnicząca Kamila Butrymowicz.  

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Gniezno o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym, czyli od 28 marca 2024 r. do 25 kwietnia 2024 r. 

Posiedzenia Rady Gminy Gniezno w okresie międzysesyjnym: 

23 kwietnia 2024 r. o godz. 9:00 posiedzenie odbyła Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-

Gospodarczego. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwał na bieżącą sesję Rady Gminy 

Gniezno. 

23 kwietnia 2024 r. o godz. 10:00 odbyło się posiedzenie Komisji Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego. Tematem posiedzenia było omówienie projektów uchwał                            

na bieżącą sesję Rady Gminy Gniezno. 

Najistotniejsze pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie sprawozdawczym: 

10 kwietnia 2024 r. wpłynął list Polskiej Izby Gospodarczej Przemysłu Drzewnego, w którym 

przedstawiona została kryzysowa sytuacja branży drzewnej. 

19 kwietnia 2024 r. - Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej - ocena zasobów pomocy społecznej                               

w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej za rok 2023. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za przedstawienie sprawozdania. Czy Państwo Radni 

mają jakieś zapytania do tego sprawozdania?  Nie widzę, w takim razie zamykam punkt                                                             

4 i przechodzimy do punktu 5. 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie:  
   a) zmieniająca uchwałę nr XLIX/394/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 28 kwietnia 2022 r. w 
sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na 
dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych 
jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno” 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W punkcie 5 mamy do podjęcia 3 uchwały. To są ostatnie uchwały 

podejmowane w tej kadencji.  

Pierwsza uchwała zmieniająca uchwałę nr XLIX/394/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 28 kwietnia                  

2022 r. w sprawie przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno                                  

na dofinansowanie zmiany źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych 

jednorodzinnych w ramach programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno”. Projekt 

uchwały przedstawi Sekretarz Gminy Gniezno Pani Hanna Wrzaskowska. 

 

- Sekretarz Hanna Wrzaskowska: Szanowni Państwo, uchwała była szczegółowo omawiana                                       

na Komisjach. Ja tylko w skrócie powiem o co chodzi. Zmiana uchwały jest wywołana nowelizacją 

rozporządzenia Komisji Europejskiej. W uchwale zmieniamy przede wszystkim kwotę dofinansowania 

z 4.000,00 zł na 5.000,00 zł. To co wynika z nowelizacji rozporządzenia to jest wydłużenie okresu 

stosowania pomocy de minimis. Pomoc zostaje wydłużona do 31 grudnia 2030 r., w rolnictwie                             

do 30 czerwca 2028 r., a rybołówstwo do 30 czerwca 2030 r. Jeszcze jedna drobna zmiana w uchwale, 

która wynika ze wskazań RIO - zmieniamy załączniki do wniosku. Chodzi o to, że dopisujemy wspólnotę 

mieszkaniową w załączniku nr 4. Dziękuję bardzo. 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo Pani Sekretarz. Otwieram dyskusję nad tym 

punktem. Szanowni Państwo, Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego zajmowała              

się na swoim posiedzeniu tym projektem i wydała opinię pozytywną – 4 głosy za. 

Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego również opiniowała ten 

projekt i opinia była pozytywna – 6 głosów za. Czy Państwo Radni do tego projektu mają jeszcze 

pytania? Nie widzę, w takim razie zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę nr XLIX/394/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie 

przyjęcia Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na dofinansowanie zmiany 

źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych jednorodzinnych w ramach programu 

„Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno”. 

Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały - proszę o podniesienie ręki i oddanie 

głosu. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXV/610/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. zmieniająca 
uchwałę nr XLIX/394/2022 Rady Gminy Gniezno z dnia 28 kwietnia 2022 r. w sprawie przyjęcia 
Regulaminu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Gniezno na dofinansowanie zmiany 
źródeł ciepła w lokalach mieszkalnych i budynkach mieszkalnych jednorodzinnych w ramach 
programu „Poprawa jakości powietrza na terenie Gminy Gniezno" 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo za głosowanie – 14 obecnych Radnych poparło 

projekt. Dziękuję Pani Sekretarz za przedstawienie projektu. 

Szanowni Państwo, przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 

 

b) nadania nazwy osiedla we wsi Strzyżewo Kościelne 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Jest to uchwała w sprawie nadania nazwy osiedla                                             

we wsi Strzyżewo Kościelne. Projekt uchwały przedstawi Inspektor Sławomir Gabryszak. 

 

- Inspektor Sławomir Gabryszak: Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, uchwała dotyczy nadania 

nazwy osiedla we wsi Strzyżewo Kościelne. Dotyczy to działek drogowych o nr 122/12 i część działki nr 

122/1. Na odbytym zebraniu wiejskim, które zostało zorganizowane przez sołtysa w dniu 3 kwietnia, 

skonsultowano nazwę osiedla, której nadano nazwę Osiedle Fantazja.  

Niniejszą uchwałę podjęto na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 13 ustawy z dnia 8 marca o samorządzie 

gminnym, uznając jej celowość i zasadność jej podjęcia. 

Do tej uchwały jest załączona autopoprawka, która dotyczy jednego zdania w uzasadnieniu, które 

winno się znaleźć. Jedna z tych dróg jest drogą wewnętrzną będącą we współwłasności osób 

prywatnych i do wniosku została załączona również lista podpisów współwłaścicieli tej drogi, którzy 

wyrażają zgodę na nadanie nazwy powyższej drodze. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Inspektorze. Otwieram dyskusję nad projektem tej 

uchwały. Opiniowaniem projektu zajęła się Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego. 

Opiniowała ten pierwotny projekt i opinia była pozytywna – 4 głosy za. 
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Jeżeli nie ma pytań, szanowni Państwo, to poddam pod głosowanie autopoprawkę, a potem będziemy 

głosować całą uchwałę z autopoprawką, jeżeli autopoprawka zyska poparcie. 

Zamykam dyskusję i poddaję pod głosowanie autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie nadania 

nazwy osiedla we wsi Strzyżewo Kościelne. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem autopoprawki 

– proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał?  

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie nadania nazwy 
osiedla we wsi Strzyżewo Kościelne 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, autopoprawka przyjęta jednogłośnie – 14 

Radnych poparło projekt.  

Teraz poddaję pod głosowanie pełną uchwałę. Jest to uchwała w sprawie nadania nazwy osiedla                       

we wsi Strzyżewo Kościelne. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem projektu uchwały – proszę 

o podniesienie ręki i zagłosowanie. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
 

Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXV/611/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. w sprawie 
nadania nazwy osiedla we wsi Strzyżewo Kościelne 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję bardzo, uchwała podjęta jednogłośnie – 14 Radnych 

poparło projekt. Dziękuję Panie Inspektorze za przedstawienie projektu. 

Przechodzimy do ostatniego projektu uchwały LXXV sesji Rady Gminy Gniezno. Jest to uchwała                            

w sprawie zmiany planu pracy Rady Gminy Gniezno na 2024 r. 

 

c) zmiany planu pracy Rady Gminy Gniezno na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: W tym projekcie uchwały, który przyjmowaliśmy w miesiącu 

grudniu zeszłego roku, ja pisząc ten projekt nie zauważyłem, że jest święto ustawowe – Boże Ciało. 

Przesuwamy drugą sesję nowej Rady o tydzień wcześniej, bo w czwartek wypada Boże Ciało, więc taka 

korekta. Przy przyjmowaniu tego projektu nikt z Państwa też tego nie zauważył. Sesja odbędzie                             

się o tydzień wcześniej. 

Jeżeli są pytania to z chęcią odpowiem, a jeżeli nie to poddaję pod głosowanie uchwałę w sprawie 

zmiany planu pracy Rady Gminy Gniezno na 2024 r. Kto z Pań i Panów Radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały – proszę o podniesienie ręki i oddanie głosu. Kto jest przeciwny? Kto się wstrzymał? 

 

Głosowanie: 

Głosów „za”  14 
Głosów „przeciw” 0 

Głosów „wstrzymujących się” 0 
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Rada Gminy Gniezno przyjęła uchwałę nr LXXV/612/2024 z dnia 25 kwietnia 2024 r. w sprawie 
zmiany planu pracy Rady Gminy Gniezno na 2024 r. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję za głosowanie, uchwała przyjęta jednogłośnie – 13 

Radnych obecnych poparło projekt.  

Była to ostatnia uchwała w dniu dzisiejszym. Zamykam punkt 5 i przechodzimy do punktu 6 – 

Informacja o interpelacjach i zapytaniach Radnych. 

 

6. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Przedstawię Państwu interpelacje i zapytania, które Państwo 

Radni złożyli od 28 marca do dnia dzisiejszego. 

4 kwietnia Pani Radna Agnieszka Rzempała-Chmielewska złożyła interpelację w sprawie udostępnienia 

radnym Gminy Gniezno dokumentu stanowiącego program budowy dróg gminnych na najbliższe lata, 

o którym Pani Wójt informowała na spotkaniu z mieszkańcami w dniu 3 kwietnia w świetlicy                                    

w Piekarach. Pani Radna otrzymała odpowiedź. 

8 kwietnia Pani Radna Agata Górna złożyła interpelację dot. planu ogólnego Gminy Gniezno                               

wraz prognozą oddziaływania na środowisko – os. Przylesie w m. Osiniec. Pani Radna otrzymała 

odpowiedź. 

10 kwietnia Pani Radna Agata Górna złożyła interpelację dot. planu ogólnego Gminy Gniezno                              

wraz z prognozą oddziaływania na środowisko – os. Herbowe w m. Osiniec. Pani Radna otrzymała 

odpowiedź. 

12 kwietnia Pani Radna Agata Górna złożyła zapytanie dot. wyborów na sołtysa i członków rady 

sołeckiej we wsi Osiniec. Termin odpowiedzi mija 26 kwietnia. 

23 kwietnia Pan Radny Marian Kaźmierczak złożył interpelację w sprawie podjęcia działań polegających 

na wyjaśnieniu przyczyn bezczynności i zobligowaniu do niezwłocznego podjęcia działań pracownika 

UG odpowiedzialnego za gospodarowanie zasobami mieszkaniowymi Gminy Gniezno oraz do podania 

do publicznej wiadomości efektów podjętych przez Wójta działań. Termin odpowiedzi mija 7 maja. 

To są wszystkie interpelacje. Jeżeli Państwo mają dzisiaj to też można je złożyć. Jeżeli nie ma pytań                    

to zamykam punkt 6 i przechodzimy do punktu 7 – Zapytania i wolne głosy. 

 

7. Zapytania i wolne głosy 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Proszę bardzo, Państwo Radni. Podsumowanie będzie                                  

po tym punkcie jako punkt 8. Proszę bardzo, Pan Radny Marian Kaźmierczak, udzielam Panu głosu. 

 

- Radny Marian Kaźmierczak: Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, szanowna Rado, ostatnie 

posiedzenie tej kadencji i jako ustępujący Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy 

Społecznej chciałbym złożyć dwa oświadczenia. 

Oświadczenie pierwsze dotyczy Gminnego Programu Stypendialnego. W czasie kampanii wyborczej 

kilkakrotnie miały miejsce sytuacje, gdzie mieszkańcy zadawali pytanie w kwestii dlaczego dzieci 

mieszkające na terenie Gminy Gniezno, a uczące się w mieście, nie mogą otrzymywać stypendium.  

W Piekarach otrzymali od Pani Wójt informację, że to Klub Radnych Niezależnych jest główną przyczyną 

tego, że nie mogą otrzymywać, natomiast w Jankowie Dolnym Pani Wójt powiedziała,                                              

że to Przewodniczący Komisji Oświaty, czyli ja, jest głównym przeciwnikiem tego, żeby te dzieci mogły 

otrzymywać stypendia. Chcę w tym momencie jasno stwierdzić, że Pani Wójt po prostu kłamała. 

Zgodnie z prawem, które mamy i zgodnie z dokumentami, które są wiemy, że dwa razy był zmieniany 

Regulamin stypendialny – raz w roku 2016, drugi raz w roku 2018. W związku z tym, że taka była 
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konieczność, ta ostania zmiana – uchwała nr XV/93/2019 wspierała szereg uzgodnień, które zawarte 

zostały w ustawie, a dokładnie w art. 90t ustawy o systemie oświaty, gdzie wyraźnie jest stwierdzone, 

że stypendium może otrzymać dziecko, które realizuje obowiązek szkolny w szkole prowadzonej przez 

samorząd terytorialny stosowny do miejsca, w którym mieszka, zatem wszelkie dywagacje                                      

w tym momencie były nieprawdziwe.  

Pani Wójt stwierdziła również, że przez 2,5 roku walczyła z Komisją o to, żeby rzeczy dodatkowe 

wprowadzić. Ja nie wiem w jaki sposób Pani Wójt liczyła, ale dla mnie od marca ubiegłego roku                             

do marca tego roku to jest rok, czyli z 2,5 roku robi się rok walczenia. Komisja składa się z pięciu osób, 

trzy osoby były przeciwne zmianą, które Pani Wójt chciała wprowadzić. Te zmiany polegały na tym,                            

że z regulaminu mieliśmy wyrzucić punkt, który mówi o konieczności udziału dziecka w konkursie 

wojewódzkim lub olimpiadzie przedmiotowej po to, żeby dziecko mogło dostać stypendium. 

Nie wspomniano ani słowem na ten temat, że w obowiązującym regulaminie jest zapisana wyraźnie 

taka nagroda, która się nazywa „Nagrodą Wójta”, która może być przez Wójta przyznana w dowolnym 

momencie, bez ograniczenia i jest to nagroda jednorazowa. Przez 5,5 roku nigdy Pani Wójt                             

z tej możliwości nie skorzystała. To tyle w tym zakresie. 

Druga sprawa dotyczy uroczystości, o której Pani Wójt raczyła wspomnieć, czyli otwarcia Izby Tradycji. 

Chciałbym przypomnieć tylko, że Izba Tradycji Powstania Wielkopolskiego w Zdziechowie powstała                        

z inicjatywy oddolnej. Ta inicjatywa oddolna zrodziła się jeszcze w poprzedniej kadencji, kiedy                              

po raz pierwszy pan Noskiewicz zorganizował wystawę. Ta wystawa potem z „pałacu” została 

przeniesiona do nowego obiektu przedszkolnego, ale w tej sprawie ustnie na posiedzeniu Komisji 

Oświaty 15 maja 2020 r. oraz 10 i 24 maja 2021 r. interpelowałem, czyli zgłaszałem uwagi. Interpelację 

składałem w dniu 26 maja 2021 r. Proponowaliśmy lokalizację Izby Tradycji w pomieszczeniu                             

po Bibliotece Gminnej. Odbyło się również w tej sprawie zebranie Rady Sołeckiej  

14 lipca 2021 r. i za każdym razem otrzymywaliśmy informację, że może później, może inaczej. Żadnej 

konkretnej odpowiedzi nie dostaliśmy poza tym, że pomieszczenie, o którym mówiliśmy zostało 

przeznaczone na inny cel. Oczywiście należy cieszyć się z tego, że ta Izba została otwarta, ale myślę,                 

że jeśli była to inicjatywa oddolna to warto było o tym wspomnieć. Dziękuję bardzo. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Radny. To było oświadczenie, tak? Mam zgłoszenie 

– głos w tym punkcie Pan Radny Bolesław Dziel. 

 

- Radny Bolesław Dziel: Dziękuję Panie Przewodniczący. Ja z racji tego, że zrezygnowałem                                         

z kandydowania do Rady Gminy Gniezno ze względu na wiek, chciałbym podziękować Pani Wójt                         

za współpracę, całej Radzie za współpracę. Chciałbym podziękować szanownym pracownikom i myślę, 

że dalej będziemy współpracować, chociaż nie będę Radnym. Serdecznie dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję, brawa dla Pana Radnego Bolesława Dziela. Jeszcze 

będziemy do tematu wracać na końcu sesji. Czy w tym punkcie jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać 

głos? Nie widzę. Czy może ktoś z Sołtysów? Nie widzę, w takim razie zamykam punkt 7 i przechodzimy 

do punktu 8 – Podsumowanie działalności Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w latach 2018-2024. 

 

8. Podsumowanie działalności Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w latach 2018-2024 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dzięki pomocy Biura Rady, Pani Moniki Salskiej i Pani Moniki 

Ofertowicz, zrobiłem takie krótkie podsumowanie jak ta kadencja wyglądała od początku. Przedstawię 

Państwu kilka cyfr, a potem Pani Wójt jeszcze się odniesie. 
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Kadencja VIII Rady Gminy Gniezno, która właśnie za kilka dni się skończy, rozpoczęła się po wyborach, 

które odbyły się w dniu 21 października 2018 r. Była to kadencja szczególna, najdłuższa kadencja                              

w historii wolnej Polski. Pierwotnie miała trwać 5 lat, potem została przedłużona o pół roku.  

Kadencja szczególna, naznaczona epidemią COVID19 oraz wojną na Ukrainie. Covid zmienił                                

nam w sposób zasadniczy prawie połowę kadencji. 

Pierwsza sesja odbyła się w dniu 23 listopada 2018 r. i sesję rozpoczął nasz Radny senior Bolesław Dziel, 

który podziękował za te lata minione. Potem na sesji oczywiście był wybór Przewodniczącego, 

Zastępców. Na sesji grudniowej w 2018 r. Rada Gminy powołała Komisję Rewizyjną, Komisję 

Budżetowo-Gospodarczą, Oświaty oraz Skarg, Wniosków i Petycji. Powołaliśmy również doraźną 

Komisję Statutową w celu dokonania analizy zapisów Statutu Gminy Gniezno, który wymagał 

uaktualnienia do obowiązującego stanu prawnego oraz dostosowania do obecnych uwarunkowań 

działalności samorządu Gminy Gniezno. Po licznych spotkaniach i konsultacjach, 19 czerwca                               

2019 r. przyjęliśmy nowy Statut Gminy Gniezno, w którym wskazano 5 Stałych Komisji: Komisję 

Rewizyjną i Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, które są Komisjami ustawowymi wynikającymi z ustawy 

o samorządzie gminnym; Komisję Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego, Komisję Oświaty, 

Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej i powstała całkowicie nowa Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony 

Środowiska i Porządku Publicznego. Statut umożliwił pracę Radnym w dwóch Komisach, w związku                       

z czym w dniu 28 października 2019 r. powołano nowe Komisje, które funkcjonowały do końca                             

tej kadencji.  

Od 2020 r. ze względu na pandemię COVID19, część posiedzeń Komisji odbywała się w trybie zdalnym 

za pomocą oprogramowania do wideokonferencji. Oczywiście w celu udostepnienia obrad 

mieszkańcom, Komisje transmitowane były na żywo na kanale YouTube Gminy Gniezno. 

W minionej kadencji odbyło się 60 posiedzeń Komisji Rewizyjnej, z czego 16 było w sposób zdalny. 

Odbyło się 35 posiedzeń Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, z czego 5 Komisji było zdalnie. 

Komisja Finansów i Rozwoju Społeczno-Gospodarczego obradowała 71 razy, z czego 11 zdalnie. 

Komisja Gospodarki Rolnej, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego obradowała 65 razy,                                   

z czego 10 razy zdalnie. 

Najwięcej posiedzeń odbyła Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Pomocy Społecznej. Komisja odbyła                     

81 posiedzeń, z tego 14 odbyło się zdalnie. 

Od początku nowej kadencji Radni byli aktywny. Rada wykazywała dużą aktywność w poznawaniu 

nowych tematów. Na początku kadencji w 2019 r. odbył się wyjazd studyjny całej Rady do Lulkowa,               

do Zakładu Zagospodarowania Odpadów. Zapoznaliśmy się z funkcjonowaniem tego miejsca, 

poznaliśmy PSZOK prowadzony przez Urbis dla naszych mieszkańców.  

Aby bliżej zapoznać się z problematyką przedszkoli publicznych prowadzonych przez prywatnych 

operatorów, Radni brali udział w wizytach studyjnych w Swarzędzu, Mieleszynie i Czerwonaku. 

Przyglądaliśmy się rozwiązaniom w tamtych samorządach. Odbyliśmy również wizytę studyjną                             

w Gminie Santok w woj. lubuskim, gdzie zapoznaliśmy się z rewolucyjnymi zmianami wprowadzanymi 

w tej gminie w zakresie komunikacji publicznej. Podobne rozwiązania zostały wprowadzone w naszej 

gminie. 

Wszystkie Komisje Rady Gminy, o których wcześniej wspomniałem, w ramach swoich rocznych planów 

uczestniczyły w licznych wyjazdach terenowych przez cały czas trwania kadencji. 

Teraz kilka słów odnośnie szkoleń Rady. Od początku kadencji zorganizowaliśmy kilka szkoleń                                

dla członków Stałych Komisji Rady Gminy Gniezno. Dwukrotnie w szkoleniach w naszym urzędzie 

uczestniczyli radni z gmin z terenu Powiatu Gnieźnieńskiego. Było to duże szkolenie, była pełna sala. 

Były to szkolenia prowadzone przez wykładowców WOKiSS w ramach składki opłacanej przez Gminę 

Gniezno. W trakcie pandemii Radni na bieżąco uczestniczyli w szkoleniach online organizowanych przez 

WOKiSS. Ja, jako Przewodniczący Rady, uczestniczyłem we wszystkich szkoleniach organizowanych 
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przez WOKiSS dla Klubu Przewodniczących. Konspekty ze szkoleń otrzymywali zawsze Państwo drogą 

mailową, żeby zapoznać się z ciekawymi zagadnieniami, które były poruszane na tych Klubach. 

Teraz informacje odnośnie sesji. Dzisiaj jest sesja LXXV. Tyle sesji odbyło się w tej kadencji.                                    

Jest to rekordowa kadencja pod względem długości i ilości sesji. Sesji zwyczajnych odbyło się 53, a sesji 

nadzwyczajnych 22. W trybie zdalnym odbyło się 16 sesji.  

Teraz informacja na temat podjętych uchwał. Przez te 5,5 roku podjęliśmy 612 uchwał, czyli ilość 

rekordowa.  

Szanowni Państwo, jeszcze odnośnie interpelacji to też ta kadencja jest rekordowa, bo jak sprawdziłem 

wszystkie pozostałe kadencje, które dało się sprawdzić, to nie było tyle interpelacji i zapytań. Radni 

złożyli w trakcie trwania kadencji 271 interpelacji i 60 zapytań. Wszystkie były skierowane oczywiście 

do Wójta Gminy Gniezno, bo taka jest droga.  

Szanowni Państwo, to tak mniej więcej była statystyka. Teraz bym chciał podziękować wszystkim 

osobom, które miały jakiś wpływ na funkcjonowanie Rady minionej kadencji. 

Podziękowania dla Wójta Gminy Gniezno Pani Marii Suplickiej, która była z nami przez całą kadencję                  

i która kadencję kolejną uzyskała. Pani Wójt, gratulacje na IX kadencję. 

Chciałem też podziękować osobom, których nie ma z nami. Podziękowanie dla Zastępcy Wójta Pana 

Macieja Mądrego, który był Wójtem w latach 2019-2021, czyli w jakiś sposób też się na pracy Rady 

odcisnął. 

Podziękowanie dla Pani Lidii Lebizon, która jest Skarbnikiem od września 2019 r. Gratulacje                                         

i podziękowania, Pani Lidko. Jeszcze chciałem przywołać Skarbników, którzy byli z nami od początku. 

Na początku Skarbnikiem, od lutego 2018 r. do końca stycznia 2019 r., była pani Barbara Kanoniczak. 

Potem przez krótki czas była z nami pani Skarbnik Ewa Kaźmierska. Była Skarbnikiem też niecały rok. 

Podziękowania dla obecnego Sekretarza Pani Hanny Wrzaskowskiej, która jest Sekretarzem od  

3 września 2019 r. i jest z nami do dnia dzisiejszego. Podziękowania dla pani Sekretarz Anny Pacholczyk, 

która była też Sekretarzem do marca.  

Szanowni Państwo, podziękowania dla wszystkich Kierowników poszczególnych wydziałów                                    

oraz dla wszystkich pracowników Urzędu Gminy Gniezno, z którymi Rada stykała się przez minione 5,5 

roku; dla sołtysów, którzy uczestniczyli w obradach oraz śledzili sesje na kanale gminnym YouTube. 

Dziękuję Informatykowi Panu Hubertowi za sprawną obsługę sesji i Komisji, a szczególnie za ten tryb 

zdalny, kiedy rzeczywiście wszyscy mieli problem z aplikacją i czasami się cięły te sesje. Pan Hubert                    

na bieżąco potrafił Radnym pomagać i łączyć się z nimi w zaciszu domowym. Dziękuję bardzo, Panie 

Hubercie. 

Dziękuję Dyrektorowi oraz pracownikom Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, pracownikom 

Centrum Usług Wspólnych, Dyrektorom wszystkich jednostek oświatowych i przedszkolnych, 

Kierownikowi Żłobka Gminnego oraz wszystkim pracownikom tych placówek. 

Podziękowania dla Dyrektora Gminnej Biblioteki w Zdziechowie oraz pracowników tej placówki. 

Podziękowania dla Kancelarii Leśni i Wspólnicy, którą reprezentuje w tej kadencji Pani Mecenas Justyna 

Nowak, jest z nami na sesjach, w każdy czwartek ma dyżur i kiedy jest potrzeba to można zadzwonić 

lub wysłać maila i Pani Mecenas zawsze służy nam pomocą. 

Szanowni Państwo, teraz szczególne podziękowania dla pracowników Biura Rady. Dla Pani Inspektor 

Moniki Salskiej, która była z nami prawie całą kadencję. Przeprowadziła Radę przez ten trudny czas, 

zajmowała się obsługą biurową Rady. W trakcie kadencji doszło drugie słoneczko Pani Monika 

Ofertowicz. Dziękujemy za sympatyczną atmosferę jaką potrafiły Panie stworzyć na co dzień w Biurze 

Rady, za pyszną kawę i herbatę jaką zawsze zagoniony Radny mógł w Biurze Rady wypić. Dziękuję 

bardzo. 

Mam też podziękowania dla pracownika Biura Rady Pani Mirosławy Szydy, która była z nami jeszcze 

przez jakiś czas, a potem poszła na emeryturę. Wcześniej prowadziła Biuro Rady w minionych 

kadencjach. 
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Podziękowania dla mieszkańców, z którymi jako Radni mieliśmy kontakt na żywo, kontakt poprzez 

telefony, maile. Składaliśmy w imieniu mieszkańców interpelacje. Mieszkańcy przychodzili na sesje, 

zabierali głos w ważnych sprawach dla swoich sołectw, brali udział w debatach o stanie gminy. Dziękuję 

moim zastępcom Przewodniczącej Butrymowicz i Przewodniczącej Nawrockiej, że wspierały mnie przez 

ten czas, razem ustalaliśmy tryb funkcjonowania tej Rady. 

Szanowni Państwo, dziękuję wszystkim Państwu Radnym za wyrozumiałość, za wsparcie podczas sesji 

i Komisji. Przepraszam, jeśli kogoś z Państwa uraziłem sarkazmem czy niestosowną uwagą. Czasami 

celowo wprowadziłem jakiś żart, żeby te sesje nie były takie sztywne. Dla mnie był to zaszczyt i honor 

spotykać się z Państwem na sesjach. Starałem się wszystkich Państwa traktować fair. W miejsca,  

w które mnie zapraszano i poproszono o głos to starałem się reprezentować głos całej Rady. 

Gratuluję Państwu Radnym, którzy w wyborach ponownie uzyskali mandat, a osobom, które                                

nie uzyskały poparcia wyborców jeszcze raz dziękuję za współpracę w mijającej kadencji.  

Dziękuję Państwu bardzo za wysłuchanie mojego podsumowania. Szanowni Państwo, teraz zapytam 

oczywiście kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos. Mam zgłoszenie – Pan Przewodniczący Patryk 

Dobrzyński. 

 

- Radny Patryk Dobrzyński: Panie Przewodniczący, dziękuję za udzielenie głosu. Ja bym chciał 

podziękować Panu. Chyba się nie pomylę, ale chyba nie było sesji, której by Pan nie poprowadził, także 

dziękujemy i powodzenia dalej. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Panie Przewodniczący. Proszę bardzo, Przewodnicząca 

Komisji Rewizyjnej Pani Agata Górna. 

 

- Radna Agata Górna: Ja też chciałam podziękować Panu Przewodniczącemu. To czego jeszcze                             

nie powiedział Pan Radny Dobrzyński to jest to, że zawsze mogliśmy mówić to co uważamy za słuszne, 

co jest ważne. Pan Przewodniczący głosu nie odbierał i każdy z nas mógł się wypowiedzieć, choć                        

nie zawsze się zgadzaliśmy. To jest ważne, że mogliśmy mówić to co chcemy i jak chcemy 

reprezentować naszych mieszkańców. Ja szczególnie za to dziękuję. Dziękuję całej Komisji Rewizyjnej,                                            

a w szczególności mojej zastępczyni, na którą zawsze mogłam liczyć.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Dziękuję Państwu.  

 

- Radny Zygmunt Lewandowski: Chciałbym też podziękować wszystkim Radnym, Pani Wójt, wszystkim 

pracownikom za życzliwość, za słowa dla mnie zawsze zrozumiałe i ciepłe. Pełniłem tą funkcję 30 lat. 

Nie wiem czy jest taki Radny w tej gminie co tyle pełnił? Na pewno nie. Dziękuję wszystkim,                                      

do widzenia. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, wspomnę o Panu Zygmuncie Lewandowskim. 

Pan Zygmunt Lewandowski był Radnym łącznie 8 kadencji z jedną przerwą. Był od początku wolnych 

wyborów samorządowych. Była jedna przerwa w II kadencji, a tak Pan Zygmunt był 7 kadencji.                              

Jest to rekord gminny. Czy ktoś z Państwa jeszcze chciałby zabrać głos? Proszę bardzo. 

 

- Radna Kamila Butrymowicz: Chciałam również podziękować Tobie, Mariusz. Bardzo miło było                              

mi Ciebie zastępować przez te 5 lat. Dziękuję pracownikom, Radnym i ogólnie mieszkańcom za to całe 

wsparcie przez ostatnie 5 lat. Dziękuję. 

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, w tym punkcie teraz będzie krótkie 

podsumowanie, wręczenie okolicznościowych drobiazgów dla osób, które najdłużej były w Radzie.                    
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My będziemy z Panią Wójt to wręczać. Takie pamiątkowe podziękowania dla Radnych. Był pomysł Biura 

Rady, by upamiętnić Radnych na takim tableau i takie tableau wszyscy Państwo Radni otrzymają.                         

To jest tableau z VIII kadencji i taka nowa tradycja, że będziemy z kolejnych kadencji wieszać w Biurze 

Rady. 

Szanowni Państwo, ja przez mikrofon będę mówił, bo jeszcze trwa formalna sesja.  

To są podziękowania dla Radnych z najdłuższym stażem. Podziękowanie dla Pana Bolesława Dziela                       

za wieloletnie pełnienie funkcji Radnego Gminy Gniezno w latach 2010-2024. Dziękujemy za wyjątkowe 

zaangażowanie i wysiłek włożony w budowanie lokalnej społeczności oraz rozwój Gminy Gniezno. 

Podpisano: Wójt Gminy Gniezno Maria Suplicka i Przewodniczący Rady Gminy Gniezno Mariusz 

Nawrocki. Brawa dla Pana Radnego.  

Zapraszam Pana Mariana Kaźmierczaka. Podziękowanie dla Pana Mariana Kaźmierczaka za wieloletnie 

pełnienie funkcji Radnego Gminy Gniezno w latach 2002-2024. Dziękujemy za wyjątkowe 

zaangażowanie i wysiłek włożony w budowanie lokalnej społeczności oraz rozwój Gminy Gniezno. 

Podpisano: Wójt Gminy Gniezno Maria Suplicka i Przewodniczący Rady Gminy Gniezno Mariusz 

Nawrocki. Proszę bardzo, Panie Radny. 

Mamy ostatnie podziękowanie. Zapraszamy Pana Zygmunta Lewandowskiego. Podziękowanie                             

dla za wieloletnie pełnienie funkcji Radnego Gminy Gniezno w latach 1990-1994 i 1998-2024. 

Dziękujemy za wyjątkowe zaangażowanie i wysiłek włożony w budowanie lokalnej społeczności                       

oraz rozwój Gminy Gniezno. 

Podpisano: Wójt Gminy Gniezno Maria Suplicka i Przewodniczący Rady Gminy Gniezno Mariusz 

Nawrocki.  

Dziękuję bardzo. To były podziękowania dla tych Radnych, którzy są z nami najdłużej. Teraz będziemy 

po kolei wyczytywać pozostałych Radnych, którzy otrzymają pamiątkowe tableau.  

Drodzy Państwo, są drobne kwiatki dla Pań, których z nami nie będzie w nowej kadencji – dla Pani 

Radnej Iwony Pajkert, zapraszam. Przeczytam takie podziękowanie: 

Podziękowanie dla Pani Iwony Pajkert, Radnej w latach 2018-2024, za wysiłek włożony na rzecz 

rozwoju naszej gminy. Składamy wyrazy uznania za pełną zaangażowania pracę dla dobra społeczności 

lokalnej. Życzymy dalszych sukcesów w życiu osobistym i zawodowym. Dziękuję Pani Radna za to,                        

że Pani była z nami przez te 5,5 i roku. Dziękuję. 

Zapraszam Przewodniczącą Kamilę Butrymowicz. Dziękuję Pani Przewodniczącej za pracę w latach 

2018-2024, za wysiłek włożony na rzecz rozwoju naszej gminy. Składamy wyrazy uznania za pełną 

zaangażowania pracę dla dobra społeczności lokalnej. Nie będzie Pani z nami w Radzie, ale zostaje Pani 

sołtysem Napoleonowa, także na pewno będzie miała Pani kontakt z Radą i Wójtem. Wszystkiego 

dobrego, dziękuję bardzo.  

Teraz po kolei, szanowni Państwo, będę wzywał wszystkich Radnych, którzy są na sali. Proszę, niech 

Państwo Radni podchodzą.  

[wręczenie podziękowań Radnym] 

 

- Radna Wioletta Nawrocka: Chcemy Panu podziękować i gratulujemy cierpliwości do nas.  

 

- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: Szanowni Państwo, część uroczysta się skończyła. Możemy zrobić 

wspólne zdjęcie. 

Drodzy Państwo, zamkniemy sesję. Przypominam, że znajdujemy się w trakcie trwania sesji. Jesteśmy 

w punkcie 8 – Podsumowanie działalności Rady Gminy Gniezno VIII kadencji w latach 2018-2024. 

Zamykam ten punkt. 

 

9. Zakończenie obrad LXXV sesji Rady Gminy Gniezno 
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- Przewodniczący Mariusz Nawrocki: wobec wyczerpania porządku obrad, zamykam LXXV sesję Rady 

Gminy Gniezno. Dziękuję wszystkim Państwu za obecność – Państwu Radnym, Państwu na widowni                      

i mieszkańcom, którzy przez 5,5 roku obserwowali nasze obrady. Kolejna sesja prawdopodobnie                           

6 maja. Dziękuję bardzo. 

 

Obrady LXXV sesji Rady Gminy Gniezno zakończono o godz. 14.27. 

 

 

          Protokolant:           Obradom sesji przewodniczył: 

         Monika Salska         Mariusz Nawrocki 

                  oraz                    Przewodniczący Rady Gminy Gniezno 

      Monika Ofertowicz  

Biuro Rady Gminy Gniezno      


